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Espais urbans inaccessibles^ encara 

L^ associació Mifas a l'Alt Em-
pordà i el mateix Ajuntament 
de Figueres s'han queixat a 
la companyia Renfe pels pro

blemes que tenen les persones amb 
alguna disminució física per moure's 
perTestació i pujar i baixar dels trens. 
Si només és un problema pressu
postari, com al·lega Renfe, cal confiar 
que té previst arreglar-ho, com està 
fent a l'estació de Girona, i que té 
present el problema que representen 
les estacions més antigues. 

Però aquest problema és d'abast 
més global i d'àmbit més general. 

Les poblacions on vivim encara no 
estan preparades perquè s'hi puguin 
desenvolupar amb comoditat i igual
tat de condicions els ciutadans que 
tenen alguna mena de disminució fí
sica o psíquica. En aquest terreny 
encara hi ha molta feina per fer, 
malgrat que des de fa uns anys la 
situació ha millorat sensiblement. De 
fet, els projectes de supressió de ba
rreres arquitectòniques i d'integració 
han aconseguit canviar, progressiva
ment, alguns hàbits i paisatges urbans 
i, en general, es pot fer un balanç 
positiu de les actuacions realitzades. 

Amb tot, en aquest assumpte sovint 
les grans declaracions d'intencions 
han passat per damunt de la veritable 
voluntat política. I encara ara queden 
molts edificis d'administracions pú
bliques 0 d'ús públic que tenen ac
cessos impossibles per als disminuïts 
físics i, el que és més greu, se'n con
tinuen fent de nova planta que són 
una cursa d'obstacles per a aquestes 
persones; Encara convé, malaurada
ment, insistir perquè la sensibilització 
no sigui una crossa de la consciència 
sinó que tingui efectes en la vida 
quotidiana. 

«Interessos catalanistes» a Seriüam de Electrícidad 

N o deixa de ser sorprenent, una 
vegada més, que rere el pla 
de reorganització del mapa 
elèctric de l'Estat Espanyol 

s'hi vegi la nià negra dels interessos 
catalanistes. És evident que el mi
nistre d'Indústria, Josep Piqué, és ca
talà i que va ser ell qui va presentar 
la proposta al Consell de Ministres 
perquè autoritzés la companyia elèc
trica Endesa per presentar dues ofer
tes públiques per comprar el 75% 
de les accions de Fecsa i Sevillana 
de Electrícidad. Segons el ministre, 
aquesta operació s'emmarca en l'ob-

jectiu de potenciar la formació de 
grans grups industrials espanyols com 
a pas .previ per a la liberalització 
del sector elèctric que el govern està 
negociant amb les empreses i e:vitar 
alhora la possible entrada de com
panyies estrangeres. Així mateix, es 
tractaria de buscar un eqiúlibri entre 
les empreses productores i distribuï
dores d'energia amb la finalitat que 
es redueixin els beneficis d'aquestes 
últimes i d'acabar provocant una aba
ratiment d'un 5% del rebut de la 
llum. Govern, empresaris i partits po
lítics andalusos han posat el crit al 

cel perquè consideren que l'opa d'En
desa sobre Sevillana de Electrícidad 
significa desmembrar una de les grans 
empreses andaluses i que rere l'o
peració només es mouen interessos 
econòmics i empresarials. Lògica
ment, aquest noü model de mapa 
elèctric pot ser discutible, tenen raó 
a reclamar i exigir la màxima in
formació i transparència i tenen dret 
a mostrar el seu desacord. Però no 
sembla gaire raonable engegar, una 
vegada més, la cantarella dels inte
ressos catalanistes o de Vocupació ca
talanista de l'Estat. Sona a reiteració. 

E L L E C T O R E S C R I U 
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EI suplement d^El Punt 
sobre Calonge 
H El motiu d'aquesta carta és 
demanar quins criteris segueix 
aquest diari per elaboreu:;,els su
plements locals de Calonge -^su
plements que, quant a concepte, 
ens han semblat molt encertatŝ —, 
ja que fins ara hi han aparegut 
entrevistes amb els representants 
de tots els grups municipals menys 
el nostre, que és el grup majoritari 
a l'oposició. No sabem si això és 
peirquè no fem cap mena d'ac
tuació digna del seu interès o bé 
si hi ha algun altre factor perquè 
els seus corresponsals no es re
cordin de nosaltres; 

Aprofitem aquesta carta per 
posar en coneixement dels veïns 
del poble de Calonge que inde
pendentment que les nostres ac
tuacions tinguin rnés ò menys res
sò, continuem a l'Ajuntament in
tentant fer una oposició construc
tiva i de denúncia quan les ac
tuacions de l'actual equip de go
vern no ens semblen correctes. / E. 
DARNACULLETA, F. FÀBREGA, B. 
BARASOAIN. Grup municipal PSC-Inde-
pendents. Calonge (Baix Empordà). 

La línia elèctrica que ra 
aFalgars 
H Escrivim aquesta carta en re
lació amb la informació «Els amos 
volen rehabilitar les masies de la 
Vall d'en Bas amb fons europeus», 
publicada en aquest diari el dia 
5 d'octubre passat. Estimat senyor 
Sagarra: estem molt contents, la 
meva família i jo, que s'hagi pogut 
inaugurar l'electrificació de Fal-
gars, però tenim una petita reserva 
que voldríem comunicar-li. 

Tal com esteu situats a la fo-. 
tografia publicada a El Pimt del: 
dia esmentat, havíeu de poder 
veure l'Hostaíot, casa nostra, que 
queda davant mateix del trans
formador de la serra. 

Fa un any vam sentir una gran 
explosió a quarts de nou del matí 
des de la casa. Vaig sortir fora 
per veure com centenars de tros-
sets de roca volaven pels aires 

Els textos tramesos a aquesta secció han de ser breus. Tindran prioritat els que no excedeixin de 20 
ratlles mecanografiades. L'original ha de venir signat i és imprescindible que hi figurin el domicili, el 
telèfon i el niímero de DNI o passaport de l'autor. No es publicaran cartes signades amb pseudònims, 
ni amb inicials. El.Pünt es reserva el dret de publicar les comunicacions trameses, i el de resumir-les 

quan ho consideri oportú. 

al camp on ens pasturen éls câ  
valls. - • ; 

Resulta que a dos homes de 
Megasa se'ls havia donat l'ordre 
de fer-hi un forat; nosaltres no 
en sabíem res. Ens vam queixar 
a l'Ajuntament de Rupit-Pruit i 
no en sabien res. Ens vam queixar 
al senyor Ricard, de Pysesa, a 
Manlleu; no en va voler saber 
res. Vam demanar als de Megasa 
que paressin de fer-hi el forat 
i van continuar treballant una 
mica més enllà. Finalment, des
prés de desenes de telefonades 
i gràcies només al senyor Emili, 
secretari de Rupit, vam aconse

guir que moguessin una mica el 
- forat i que en lloc d'anar al mig 
del camp anés Uns metres cap 
a la carretera. 

Sapigueu que aquesta gran línia 
de mitjana tensió que glorifiqueu 
a l'article és totalment aèria fins 
just arribar al terme de Falgars, 
on va soterrada. 

Nosaltres hem de viure amb 
els 1.785, metres de fil elèctric, 
que fa molt lleig en un paratge 
descrit per Josep Pla com «la pe
tita Suïssa de Catalunya»; i en 
canvi a Falgars, província de Gi
rona, poden continuar disfrutant 
de les magnífiques vistes de la 

L A P U N X A D ' E N J A P 

Garrotxa sense fils ni monstres 
d'acer. 

Jo crec que en- aquest cas hi 
ha hagut una greu Mta d'ètica 
a l'hora de muntar aquesta línia. 
No està bé procurar només per 
casa, no està bé saltar-se les nor
mes i els permisos com han fet 
Megasa/Pysesa i llavors no mou
re's per demanar perdó. Penso, 
i espero que hi estigui d'acord, 
que perquè hi hagi una sola casa 
que no hi estigui d'acord i no 
hagi firmat mai cap paper, no 
s'hauria d'inaugurar una línia. / BE-
LINDA PARRIS i LITTLER. Rupit-Pruil 

:(Osona). 
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Mancances de la xarxa de 
carreteres 
M Una de les pitjors carreteres 
de la xarxa és l'N-IÍ, especialment 
el tram de Barcelona a la frontera. 
Ara que el govern sembla pre
disposat a incidir en el tema viari 
i que la nova sintonia PP-CiU 
diuen que és pel bé de Catalunya 
—encara que, segons les darreres 
declaracions, els diners seran per 
als Mossos i no per a infraes-
tructura viària—, seria important 
fer un estudi de les mancances 
que tenim i de la importància de 
construir carreteres com cal. És 
inconcebible que la Costa Brava 
s'hagi de refiar de quatre pedaços 
mal girbats que en diuen millores 
i que ja són obsolets quan els 
inauguren. Com que ja es parla 
de reduir peatges i d'allargar con
cessions, suggereixo que el govern 
central es faci càrrec de l'autovia 
A-19 (encara que renunciï- a la 
gestió), la transformi en un tram 
de l'N-II i deixi l'actual com a 
carretera de serveis del Maresme. 
A partir de Palafolls s'hauria de 
refer tot el traçat fins a la frontera. 
Així mateix, pel bé d'una racional 
infraestructura turística, també és 
urgent i necessària la construcció 
de l'enllaç PalafoUs-Lloret-Tossa 
i la continuació cap a Santa Cris
tina, Palamós, etc, creantuna ca
rretera més o menys paral·lela a 
la costa amb enllaços umbilicals 
a l a N - I I i a l ' A - ? . /ENRICMESTRES 
GIRBAL. Tossa de Mar (Selva). 

F E D ' E R R A D E S 

• En la presentació de l'article 
de Toni Strubèll sobre la crisi 
a ERC publicat dimecres passat, 
es deia que l'aUtór és exmilitant 
d'ERC, quan no ha deixat la mi
litància en aquest partit. 
H En la informació sobre la re
tirada d'una pancarta de la Fira 
de Sant Lluc, publicada ahir a 
la plana 7, es deia que el regidor 
de Fires d'Olot és Domènec Mo
rera, quan es tracta d'Eudald 
Morera. 
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